
Protokół nr 63/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 12.02.2024 r. 

 

Data posiedzenia: 12.02.2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

Nieobecni radni: Dominika Styrnol, Michał Menżyk 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2024-2030. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce 

na 2024 rok. 

6. Wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1 

W dniu 12.02.2024 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja otworzył 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał wszystkich obecnych, m.in.:  

Z-cę Wójta Daniela Kurasza, Skarbnik Gminy Renatę Seman, radnych, sołtysów oraz 

pracowników Urzędu Gminy Gorzyce.  

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przedstawił porządek posiedzenia. 

W związku z tym, że nie wniesiono uwag do porządku posiedzenia został on przyjęty przez 

aklamację. 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż wyłożony został 

protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce, do którego 

można zgłaszać uwagi i poprawki do końca dzisiejszego posiedzenia. W przypadku 



zgłoszenia uwag zostaną one rozpatrzone przez Radę Gminy, w przypadku ich braku protokół 

przyjęty zostanie w proponowanym brzmieniu. 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2024-2030 (zał. nr 2) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Skarg i wniosków za      5  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      8  przeciw ……… wstrzymał ........... 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik Gminy 

Renacie Seman która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Gorzyce na 2024 rok (zał. nr 3) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radna Izabela Borecka zapytała czego konkretnie dotyczy sprawa sądowa z firmą Sanirem, 

Przedsiębiorstwem Inżynieryjno-Budowlanym Sp. z.o.o. 

- Pani Sekretarz Maria Władarz odpowiedziała, że ogólnie rzecz ujmując chodzi o sytuację z 

przeszłości, kiedy budowana była kanalizacja sanitarna w okolicach Domu Pomocy 

Społecznej w Gorzycach. Sprawa trafiła do sądu ponieważ firma, która wygrała w ten czas 

przetarg, nie wywiązywała się należycie ze swoich obowiązków. Gmina, mając wiele 

uzasadnionych uwag, dotyczących prac budowlanych, rozwiązała umowę z firmą. Po czasie 

pojawił się jednak problem dotyczący zapłaty wynagrodzenia firmom podwykonawczym, 

które zatrudniła firma Sanirem - główny wykonawca zadania. Firma Sanirem nie poczuwa się 

do tego obowiązku, twierdząc że odpowiedzialność za uregulowanie należnych wynagrodzeń 

solidarnie odpowiada gmina, która zaakceptowała w ten czas zatrudnienie obu firm. Z tą 

teorią gmina się jednak nie zgadza, w związku z czym zapłacone podwykonawcom 

wynagrodzenie będzie dochodzić od głównego wykonawcy w drodze sądowej. Jak 

ostatecznie zakończy się proces, trudno w tej chwili rokować, jednak mamy nadzieję, że 

wynik będzie korzystny dla gminy. Dodała, że jeden proces z tą firmą, dotyczący kary 

umownej , został zakończony korzystnie dla gminy. 



- radna Izabela Borecka zapytała czy w ramach środków z tzw. „Inicjatywy sołeckiej” 

wszystkie sołectwa zgłosiły swoje propozycje. 

- Pani Sekretarz Maria Władarz wyjaśniła, że na spotkaniu z sołtysami wspólnie ustalono, że 

zgłoszone zostaną trzy wnioski. W dyskusji pojawiały się różne pomysły, w tym wniosek o 

monitoring placu zabaw w Czyżowicach, jednak ostatecznie stwierdzono, że tego typu 

zadania sołtysi realizują w ramach funduszu sołeckiego.  

- radna Izabela Borecka wyraziła swoje niezadowolenie z podjętej decyzji w sprawie 

monitoringu na placu zabaw w Czyżowicach. Radna uważa, że w tej okolicy monitoring jest 

absolutnie konieczny. Teren, o którym mowa jest terenem gminnym, nowo wyremontowanym 

za bardzo duże pieniądze, jest tam plac zabaw oraz siłownia plenerowa, w związku z czym 

nie ulega żadnej wątpliwości że powinien być monitorowany. 

- radna Teresa Władarz poparła wypowiedź radnej Izabeli Boreckiej. 

- radny Krzysztof Paloc stwierdził, że teren wokół Gminnego Centrum Kultury w Gorzycach 

również jest terenem gminnym, wyremontowanym, w związku z czym zakupiono i 

zamontowano tam monitoring, którego koszty zostały pokryte z funduszu sołeckiego. 

- radny Eugeniusz Katrynik powiedział, że jedno z zadań z „inicjatywy sołeckiej” dotyczy 

remontu placu zabaw w Bełsznicy. Dla porównania - w Czyżowicach mówi się o monitoringu 

na świeżo wyremontowanym placu zabaw, a w Bełsznicy o tym, żeby placu zabaw nie trzeba 

było zamknąć, ponieważ w chwili obecnej stwierdzono tam szereg nieprawidłowości, które 

wykluczają funkcjonowanie tego obiektu. Zwrócił się do radnej Izabeli Boreckiej o 

wyważenie pewnych spraw i wybór priorytetów.  

- radny Piotr Zimny zauważył, że kolejna propozycja, która ma być realizowana ze środków 

tzw.  „Inicjatywy sołeckiej” dotyczy remontu kaplicy w Rogowie. O jaką kaplicę konkretnie 

chodzi i co tam jest do remontu – zapytał radny. 

- sołtys Henryk Matuszek wyjaśnił, że chodzi o kaplicę, której właścicielem jest gmina, 

znajdującą się nieopodal cmentarza komunalnego w Rogowie. Jest to budynek bardzo stary, 

który od lat wymaga kapitalnego remontu. Ściany są popękane, zawilgocone do tego stopnia, 

że pojawia się na nich grzyb. Trzeba tam zrobić odwodnienie, skuć tynk i położyć nowy, 

odmalować, wymienić zniszczone drzwi itp. Była tam specjalnie do tego celu powołana 

komisja, w tym również pracownicy urzędu gminy, która oszacowała koszty remontu na 

177 000 zł.    

Radny Stanisław Zbroja dodał, że o remont tej kaplicy wnioskuje się od wielu lat. Gdyby 

wcześniej ktoś podszedł do tego tematu poważnie, to koszty byłyby na pewno znacznie 

niższe.  



- radna Alicja Zuch stwierdziła, że kaplica w Rogowie jest poniekąd wizytówką naszej gminy. 

Znajduje się w miejscu codziennie odwiedzanym przez rzesze ludzi nie tylko z naszej gminy, 

gdyż położona jest obok cmentarza komunalnego, dlatego tym bardziej zasługuje na remont. 

- Z-ca Wójta Daniel Kurasz poinformował, że obiektów na terenie Gminy Gorzyce, gdzie 

wskazany byłby monitoring jest na prawdę sporo. Do tematu trzeba podejść globalnie, 

ponieważ chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców. Jeśli dojdzie do jakichkolwiek dewastacji, a 

do takich już wielokrotnie doszło, wtedy też łatwiej jest ująć sprawców. W związku z 

powyższym przymierzamy się do opracowania kompleksowego planu monitorowania tych 

miejsc, które będą tego w szczególności wymagały.  

- sołtys Ewald Błaszczok poinformował, że rada sołecka przeznaczyła z funduszu sołeckiego 

na założenie monitoringu 19 000 zł. Zakupiono 9 kamer, które zostały zamontowane w trzech 

różnych lokalizacjach. Czyżowice planują montaż 9 kamer dla jednej lokalizacji. – Czy to aby 

na pewno jest aż tak konieczne i zarazem zasadne – wyraził swoje wątpliwości Pan Sołtys.  

Wobec braku dalszych głosów w tym punkcie, przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rewizyjna  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ...........  

Komisja Skarg i wniosków za      5  przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Oświaty  za      5  przeciw     1   wstrzymał …….. 

Komisja Rodziny  za      6  przeciw     2  wstrzymał ........... 

Ad 6 

Wnioski i zapytania. 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

Ad 7 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja 

zamknął obrady wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce w dniu 12.02.2024 r. o 

godz. 17.45. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

 

Stanisław Zbroja 

Protokół przygotowała 

Monika Radzik 


